
Väikese külakooli pikk samm
Rohkem kui aasta tagasi äh

vardasid Kuri kooli sulgemise 
kurjad pilved. Nüüd saab varsti 
aasta, kui kool on töötanud 
erakoolina ja majandab end ise. 
Kool kuulub Kuri külaseltsile, 
v.a. hoone -  see on vene õigeusu 
kiriku omand.

Koolijuhataja Katrin Laupa, 
kes tegi ära kõige suurema töö, 
et kool püsima jääks?

Külaselts, eesotsas Mare Ha- 
vikuga ja ka kõik need, kes siin 
majas praegu töötavad. Alus
tasime päris nullist. Suur mo
raalne tugi oli Tõnu Otsason. 
Tema ütles, et tehke ära, te saate 
hakkama. Ja tõesti see aasta on 
läinud hästi. Ega me algul ise 
küll uskunud, et see kool era
kooliks saab. Vald maksab iga 
oma lapse pealt -  vallalapsi on 
5. Kokku aga 8 õpilast. Kolm 
käib Kärdlast ja linn annab ka 
iga lapse jaoks väikese toetuse.

Haridusministeeriumilt saame 
samuti, küll vähem kui teised -  
koefitsient on 1,0, s.o. õpilase 
pearaha summas 375 krooni. 
Palgal on meil kolm õpetajat, 
neljanda palk tuleb lapseva

nematelt. See on mujal ka nii, et 
pilli õpetamine on tasuline.

Loodame, et lapsi tuleb juurde. 
Kuna meil on kolm klassi
komplekti koos, siis arvatakse, et 
kuidas see õpetamine ikka nii 
käia saab. Aga ma toonitan veel, 
et meil on ju kolm õpetajat, s.o. 
iga klassi jaoks õpetaja ning 
põhiainetunnid me olemegi 
püüdnud lahku viia. Optimaalne 
õpilaste arv võiks olla viisteist.

Kuid pelgalt valla, linna ja 
haridusministeeriumi rahaga 
kooli üleval ei pea.

Me oleme teinud mitmeid 
projekte. Kõige edukamalt läks 
Avatud Eesti Fondile tehtud 
projekt, mida 100% toetati. 
Projekt sisaldas majandusõppe 
toetust, muusikaõppe toetust, 
arvutiõppe toetust. “Tiigri
hüppele” tegime ka väikese 
projekti ja nad eraldasid meile 
täiesti uue arvuti. Ennem oli meil 
soomlaste poolt kingitud kasu
tatud arvuti. Märtsikuus õn
nestus meil Interneti-ühendus 
saada. Loodusõpetuse jaoks 
võtamegi materjali Internetist. 
Praeeu toimub ühendus modemi

Kolm rida laudu ja kolm klassi: II, III, IV.

abil, aga ehk õnnestub tulevikus 
ka otseühendus saada.

On ju räägitud, et alla 20 
õpilasega koolid peaks hoopis 
kinni panema. Kuidas teil 
õnnestus projektidega nii pisi
kesele koolile raha saada?

Tundub, et fondidele meel
divatki niisugused pöörased 
ettevõtmised, mis heas mõttes 
utoopilistena tunduvad.

Kas teie õppeprogramm on 
suure kooliga võrreldes erinev?

Õppekava kinnitati haridus
ministeeriumis ja see on nagu 
igas teiseski koolis. Ainult 
muusikaõpet on kaks tundi 
rohkem, sest meil on pilliõpet 
plaanis veelgi süvendada.

Kes on need inimesed, tänu 
kellele 8 last siin õpetust saab?

Urve Vaher õpetab solfedžot, 
muusikat, muusikaajalugu. Mal
le Mürgimäe õpetab plokkflööti. 
Jane Aron annab inglise keelt. 
Mina ise loodusõpetust, ku
jutavat tegevust, emakeelt, ma
temaatikat, arvutiõpet. Ko
katädiks on Anne Tširits, koris- 
tab-kütab Mart Juurik.

Kuri kool on kaheksa aastat 
tegutsenud. Kuidas õpilastel 
läinud on?

Väga hästi on läinud Liisa 
Heinapuul, kes olümpiaadidest 
edukalt osa võtnud. Kerli Aron 
lõpetas eelmisel aastal, nüüd 
õpib Palade Põhikoolis. Ka temal 
on olümpiaadil väga hästi läi
nud. Usun, et nemad lähevad 
kindlasti keskkooli.

Kuidas maja vastu peab? Kas 
midagi remonti ka vajab?

Jah, siin on küll probleem 
rahas, mida peaksime oma
valitsuselt saama, sest projektid 
remonti ei rahasta.

Kohe nõuaksid kõpitsemist, 
seega ka raha, kaks ahju. Ühe 
ahjuga oleme rahul. Loodame, et 
suve jooksul omavalitsus meid 
siiski aidata saab. Perspektiiv on 
selline, et tuua majja algkool- 
lasteaed. Tuletõrjeredel on ole
mas, on vaja teha veel väljapääs 
ja teise korruse saaks kasutusele

võtta. Tegelikult toimusid seal 
tunnid juba eelmisel aastal, 
tööõpetuse klass ongi seal. 
Hellamaa lasteaed on meie 
plaanist huvitatud. Siis tuleb 
juurde nii kasvatajad, õpetajad 
kui lapsi.

Küsimusele, kas kõige enam 
meeldib suur söögivahetund, 
sain üksmeelse vastuse -  ei! 
Madis, Taimo, Maret, Riina, 
Tõnis, Martin, Stiina (Jürgo sel 
päeval puudus) ütlesid, et kõik 
ained natuke meeldivad, kõi
gile meeldib muusika.

Eks näita seegi, et tilluke 
turvaline kool just õppimise- 
õpetamise poolest lastele so
bilik on. Ja kui sügisel lapsi 
juurde tuleb, on päris kindel, 
et kooli nägu sama sõbralik- 
rahulikuna säilib, kui tollel 
päevalgi, mil diktofoni ja  
fotokaga muusikaklassist arvu
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Taimol valmib teaduslik too 
lõvist, teised vaatavad, mis sellest 
välia tuleb.

tite juurde tõttavaid rõõmsaid 
silmi kohtasin...

Hariduse- ja kultuuriosa
konna juhataja Hannes Maasel:

“Kui nüüd sellele aastatagusele 
protsessile vaadata, siis võib 
öelda, et oleks võinud minna nii 
või naa. Kui õpilaste arv mu
nitsipaalkoolina oli 29, siis 
erakoolina 8 õpilast. Riigilt tuleb 
endiselt pearaha, mis läheb 
õpetajate ja koolijuhi palgaks. 
Kui Kuri kool oleks jäänud 
munitsipaalkooliks ja vaid juht 
oleks välja vahetatud, siis võib
olla oleks tulemus olnud selline, 
nagu ta praegu on, sest aastaga 
on tehtud ikkagi pikk samm 
edasi. Munitsipaalkool oleks 
ilmselt rohkem valla abile loot
ma jäänud. Nüüd on aga init
siatiiv täielikult kooli käes ja 
kool teab, mida ta tahab. Era
koolina on inimeste aktiivsus 
suurenenud. Et koolil hästi 
läheb, näitab seegi fakt, et 
ministeerium tegi III klassis 
tasemetöö emakeeles ja see 
õnnestus, mida eelmise aasta 
tulemuste järgi ei arvanud loo
tagi. Algklasside sektsioonist on 
niisugune informatsioon, et Kuri 
külakooli õpilased on osalenud 
kõigil aineolümpiaadidel, mis 
algklassidele tehtud, ja ka siin on 
tulemused head. See näitab, et 
sisulise töö kohapealt on ak
tiivsus olemas ja aastaga tu
lemused samuti. Praegu taot
levad nad litsentsi muusika 
süvaõppe jaoks.

Maavalitsus andis 10 000 
krooni, kuid kui nad peaksid 
meie poole pöörduma, min
gisuguse summa leiame ikka.”

Mina soovin neile jõudu!
JAANUS KÕRVI 

jutt ja pildid


